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NOTITIE 

 

 

  

Aan : Fracties gemeenteraad Bloemendaal 

Van : De heer P. Vreke 

Onderwerp : In reactie op de beeldvormende avond dd. 11 januari jongstleden  

Datum : 16 januari 2018 

 

 
 

L.s.  
 
 

Donderdag 11 januari jl. vond er een beeldvormende avond van de gemeente Bloemendaal plaats 
waarbij, aan de hand van een hand-out van de gemeente, de kern van de Woonvisie besproken 
werd. Mij was door de gemeente gevraagd kort in te gaan op deze eerste contouren van de 
Woonvisie. In mijn presentatie stond ik onder meer stil bij het voorstel van de gemeente om de 
“afkoopregeling” aan te passen. Ter vergadering heeft de heer Harder van de VVD mij verzocht mijn 
reactie op dit onderdeel van de hand-out schriftelijk aan zijn fractie te doen toekomen. In reactie is 
afgesproken dat ik mijn toelichting in een memo aan alle fracties zal zenden. Met deze notitie geef ik 

invulling aan die afspraak.  
 

 

Uitleg bezwaar tegen versoepeling afkoopregeling 

In de verordening sociale woningbouw heeft de gemeente vastgelegd dat één derde van de woningen 
bij nieuwbouwprojecten in de gemeente Bloemendaal als sociale huurwoning gerealiseerd dient te 
worden. In de huidige verordening is aanvullend bepaald dat bij kleine projecten (minder dan 18 
woningen), de ontwikkelaar deze verplichting kan afkopen. De afkoopsom reserveert de gemeente 
ten behoeve van sociale woningbouw.  
De ‘één derde regel’ is opgesteld om het grote tekort aan sociale huurwoningen in de gemeente te 
reduceren. Wij zouden als corporatie daarom liever zien dat ook bij kleine projecten de verplichting 

om sociale huurwoningen te realiseren, van kracht zou zijn. Mijn bezwaar betreft nu echter de 
voorgestelde versoepeling van de afkoopregeling. Een aanpassing waardoor de kans op realisatie van 
sociale huurwoningen verder afneemt.  
In de hand-out staat dat de afkoopregeling uitgebreid zou moeten worden ten behoeve van het 
middeldure segment. Dat houdt in dat een ontwikkelaar bij een project van minder dan 18 woningen 
nóg een mogelijkheid heeft om onder het realiseren van één derde deel sociale huurwoningen uit te 
komen, namelijk kiezen voor een derde middeldure huur. In dat geval zou de verplichting niet 

afgekocht hoeven worden en geldt de eis om 1/3 deel sociaal te realiseren niet. Door deze wijziging is 

de kans dat er bij kleinere projecten nog sociale huurwoningen worden gerealiseerd heel klein 
geworden. In dat opzicht past een versoepeling van de afkoopregeling ook niet bij de wens van de 
gemeente om de voorraad sociale huurwoningen te vergroten. 
Gelet op de beperkte omvang van de sociale huursector in de gemeente Bloemendaal, de lange 
wachtlijsten en het toenemende tekort aan sociale huurwoningen, is het versoepelen van de 

afkoopregeling niet verstandig. 
 
Tegelijkertijd snap en onderschrijf ik de wens van de gemeente om ook aan de behoefte van de 
woningzoekenden aan middeldure huurwoningen tegemoet te komen. Met een andere aanpak kan 
echter zowel prioriteit gegeven worden aan het vergroten van het aantal sociale huurwoningen als 
aan het uitbreiden van het middensegment. Wanneer Brederode Wonen de gelegenheid krijgt de 
voorraad sociale huurwoningen uit te breiden, zouden we vervolgens een aantal huurwoningen met 

een kwaliteit die een prijs boven het sociale segment rechtvaardigt, naar het middensegment kunnen 
overbrengen. Een deel van de groei van het sociale segment, benutten we om het middensegment te 
laten groeien! 
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Graag gaan wij samen met de gemeente de uitdaging aan om dit tekort te beperken en spannen ons 

gezamenlijk in om tot realisatie van sociale huurwoningen te komen. Brederode Wonen is bereid om 
in geval van uitbreiding van haar sociale woningvoorraad met nieuwbouw, een deel van deze groei 
om te zetten door bestaande huurwoningen met voldoende kwaliteit in het middensegment (€ 710,- 
tot € 900,-) te verhuren. 
 
Net als de raadsleden tijdens de beeldvormende avond, beschikken wij niet over een conceptversie 
van de woonvisie en baseren we ons op de hand-out. We hopen dat de concept-woonvisie op het 

punt van de afkoopregeling al aangepast zal zijn wanneer deze aan de raad voorgelegd wordt. 
Wanneer wij beschikken over de concept-woonvisie wisselen we nog graag van gedachten over 
eventuele andere aandachtspunten. 
 
Met vriendelijke groeten, 
 

 
 

 
 
P. Vreke 
Directeur-bestuurder 
 


